
درب�ی 93 عصر 
 دنيا حيدري
   گزارش

در   ام����روز 
قال�ب مرحل�ه 
نیمه  نهایی رقابت های جام حذفی برگزار می شود 
تا یکی از حساس ترین رقابت های نیمه نهایی 
چند سال اخیر و یکی از حساس ترین دربی های 
اخیر را شاهد باشیم، آن هم در حالی که این تنها 
شانس اس�تقلال برای رس�یدن به جام در این 
فصل از رقابت های فوتبال است و همین کافی 
است تا این دیدار جذاب تر از فینال باشد، وقتی 
یحیی نی�ز به دنب�ال دومین جام خود اس�ت.
اس��تارت حاش��یه های دربی 93 را فدراسیون 
فوتبال با خصومت های شخصی کمیته داوران 
و دپارتمان داوری و تغیی��ر چند باره قاضی این 
دیدار زد. دیداری که ب��ا توجه به انگیزه های دو 
تیم می تواند متف��اوت از دیگر بازی های دو تیم 
استقلال و پرس��پولیس و هیجاني تر از همیشه 
باش��د. هرچند که بدون تردید سکوهای خالی 
از جمعی��ت تأثیر منف��ی خ��ود را روي مصاف 
همیشه حساس این دو تیم خواهد گذاشت، اما 
از آنجایی که استقلال این فصل دستش از جام 
در رقابت های لیگ کوتاه مان��د، حالا از آخرین 
ش��انس خود برای کس��ب جام در این فصل به 
س��ادگی نمي گذرد. با وجود این پرس��پولیس 
در آخرین بازی لیگ نش��ان داد با وجود کسب 
چهار جام پی در پی در لیگ همچنان عطش برد 
دارد و بدش نمی آید مانند س��ال گذشته هر دو 
جام فصل را از آن خود کن��د. همین انگیزه بالا 

می تواند باع��ث به نمایش گذاش��تن یک بازی 
جذاب از دو تیم شود.

  دغدغه دفاع وسط 
ش��اگردان مجیدی اگرچه در چن��د بازی اخیر 
لیگ پرفراز و نشیب ظاهر ش��دند، اما بازی های 
پایانی را دیدنی پش��ت سر گذاش��تند و با نتایج 
کسب شده برای رقیب دیرینه خود خط و نشانی 
جدی کشیدند. با این حال دست سرمربی جوان 
اس��تقلال در بازی با قهرمان لیگ خیلی هم باز 
نیس��ت. مصدومیت روزبه چش��می، دانشگر و 
سیاووش یزدانی دست مجیدی را در پست دفاع 
وسط برای بازی با پرس��پولیس در پوست گردو 
گذاشته و او را برای چیدمان این خط به چالش 
کش��یده، چراکه مجیدی یا باید به اس��تفاده از 
بازیکنان جوانش رو آورد که برای این بازی تجربه 
کافی را ندارند یا اینکه از فرشید باقری یا هرویه 
میلیچ در پست غیرتخصصی دفاع وسط استفاده 
کند. با وجود این رسیدن علی کریمی، هافبک 
دفاعی آبی پوش��ان که همواره یکی از مهره های 
جنگنده این تیم بوده، خبر خوبی برای مجیدی 

جوان در مصاف با شاگردان یحیی است.
  دوئل مهاجم و مدافع 

 اما نکته جالب توجه این بازی رویارویی مجیدی 
و گل محمدی اس��ت. مجیدی ذاتاً یک مهاجم 
اس��ت و تیمش لیگ را ب��ا 55 گل زده به پایان 
برده و یحیی هم ذاتاً یک مدافع اس��ت که این را 
می توان از آمار گل های خ��ورده)17( این فصل 
پرس��پولیس دریافت و حالا تقاب��ل این مهاجم 

و مدافع که البته دومی گل ه��ای به یاد ماندنی 
هم کم نداش��ته به عنوان س��رمربیان دو تیمی 
که یک��ی در گلزنی مهارت قاب��ل توجهی دارد، 
خصوصاً با حض��ور دیاباته که آق��ای گل فصل 
هم ش��د و دیگری نی��ز در گل نخ��وردن، یعنی 
یک بازی سراس��ر جدال، خصوصاً ک��ه در این 
بازي دیگر تس��اوی معنایی ندارد و اولین دربی 
بعد از کرونا و در غیاب هواداران پرش��ور دو تیم 
دست آخر باید برنده داش��ته باشد. همین کافی 
اس��ت که خبری از احتیاط در این بازی نباشد 
و در این راستا دوئل دیاباته دو متری با شجاع و 
کنعانی زادگان می تواند علاوه بر نمایش قدرت 
دو تیم، جذابیت های خاص خود را در پی داشته 
باش��د. با این حال باید دید در آخرین دربی این 
فصل دژ محکم تیم یحیی موفق تر عمل می کند 

یا خط حمله آتشین و هولناک تیم مجیدی! 
البته باید دید آیا سرنوشت این بازی را هم مانند 
بازی قبلی یک جوان )عبدی( تغییر می دهد یا 
این بار قدرت دو تیم و تفکرات مربیان جوان آنها 

تیم برنده میدان را مشخص می کند.
  مسیر دربی 

پرس��پولیس، میزبان دیدار امروز بعد از پیروزی 
یک بر صفر مقابل ماشین سازی تبریز، نفتی های 
آبادان را با یک گل از سد راه برداشت و دست آخر 
هم برابر شهرداری ماهشهر با حساب 2 بر صفر به 
برتری رسید تا به نیمه نهایی جام حذفي راه یابد. 
آبی پوشان پایتخت هم در طول این مسیر ابتدا 
ریحان البرز را 3 بر یک شکس��ت دادند، سپس 

فجر سپاسی را با سه گل مغلوب کردند و در آخر 
نیز با برتری مقتدرانه برابر سپاهان با حساب 2 
بر صفر با قدرت خود را به فینال رساندند و حالا 
یک پیروزی دیگر این تیم را به فینال می رساند تا 
آخرین شانس خود براي کسب جام در رقابت های 

این فصل را امتحان کنند. 
  آبي ها در فکر دربی، مدیران در ایتالیا

با توجه به محرومیت اس��تقلال از پنجره نقل و 
انتقالات، حض��ور مدیران این باش��گاه در بازی 
امروز می توانست باعث بالا رفتن انگیزه و روحیه 
شاگردان مجیدی شود، خصوصاً که نامجومطلق، 
مربی آبی پوشان بر این باور است تیمی که تمرکز 
لازم را در این بازی داش��ته باش��د، می تواند سه 
امتیاز دربی 93 را از آن خ��ود کند. با وجود این 
س��عادتمند ترجیح داده در این شرایط حساس 
در ایتالیا برای جلب رضایت استراماچونی حضور 
داش��ته باش��د تا در کنار مجیدی و شاگردانش. 
تصمیمی که می تواند تأثیری منفی روی عملکرد 
مجیدی و یارانش داشته باشد، خصوصاً که یحیی 
با وجود قهرمانی در لی��گ برای جام رقابت های 
حذفی نیز نقشه هایی کشیده است: »بازی بدون 
هوادار جذابیتی ندارد، اما باید برای ش��اد کردن 
دل همین هواداران که جای ش��ان روی سکوها 
خالی است با همه وجود بجنگیم. البته می دانیم 
کسب هر سه امتیاز بازی از تیم استقلال که یکی 
از بهترین خط حمله های لیگ را دارد کار ساده ای 
نیست، اما پرس��پولیس قهرمان لیگ است و به 

دنبال یک قهرمانی دیگر در این فصل.«
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فريدون حسن

ورزشي ها نذر ماسک را ادا کردند 
پویش نذر ماس��ک در ماه محرم توسط مجموعه ورزش��ی شیرودی و با 
مشارکت فدراسیون های ورزش��ی در مجموعه ورزشی شهید شیرودی 
برگزار شد. با توجه به شیوع ویروس کرونا و محدودیت های به وجود آمده در 
برگزاری جلسات عزاداری و برپایی ایستگاه های صلواتی، با پیگیری مدیریت 
مجموعه شهید شیرودی و هماهنگی هاي به عمل آمده با فرمانداری استان 
تهران، ایستگاه نذر ماسک بهداشتی مقابل در اصلی مجموعه راه اندازی شد. 
فدراسیون های پزشکی، ورزشی، نجات غریق، ورزش های رزمی، بدنسازی، 

پرورش اندام و نابینایان و کم بینایان در تأمین اقلام نقش بسزایی داشتند.

پرونده متهمان 
اشرف رامين 

      خبر
مارک ویلموتس 
در دادسرا تشکیل 
شده است.  رأی فیفا علیه قرارداد سرمربی پیشین 
تیم ملی موجب شد نهادهای نظارتی و قضایی با 
جدیت وارد عمل شوند. بر اساس بندهای موجود 
در قرارداد این مربی بلژیکی، فدراسیون فوتبال 
کشورمان ملزم به پرداخت بیش از 6 میلیون یورو 
شده و در صورت عدم پرداخت به موقع این مبلغ 
باید منتظر محرومیت ها و جریمه های سنگینی از 
سوی فدراسیون جهانی باشیم. بعد از علنی شدن 
اهمال و س��وءمدیریت رئیس وقت فدراسیون و 
نق��ش وزارت ورزش در این قضی��ه، نمایندگان 
مجلس و ق��وه قضائیه وارد عمل ش��دند. اگرچه 
مهدی تاج، اعضای هیئت رئیسه و وزارت خود را 
بی تقصی��ر می دانند، اما عزم جزم مس��ئولان به 
مقصران اجازه فرار نخواهد داد. س��خنگوی قوه 
قضائیه دیروز در نشست خبری خود بر این مسئله 
تأکید کرد. غلامحسین اس��ماعیلی با پیشگام 
خواندن قوه قضائیه اظهار داشت: »مدعی هستیم 

پیش از شکایت ها خود قوه قضائیه پیشگام بود و 
قبل از اینکه نمایندگان به این موضوع ورود کنند، 
سازمان بازرس��ی ورود کرد و اقدام ما را دیگران 
برداشت نکنند. گزارش بازرسی کل کشور واصل 
شد و بر مبنای این گزارش در دادسرای عمومی 
پرونده ای تشکیل شده و در حال رسیدگی است.  
این پرونده هنوز در مراحل اولیه خود است و نتایج 
آن را بع��د از فرآیند رس��یدگی به م��ردم اعلام 
می کنیم.«  حجت الاسلام نصرالله پژمانفر، نماینده 
مردم مش��هد در مجلس نیز یک بار دیگر از عزم 
جدی نمایندگان ملت در بحث پرداخت غرامت به 
ویلموتس سخن گفت. رئیس کمیسیون اصل 90 
در گفت وگو با فارس به نتایج بررسی های صورت 
گرفته در این زمینه اش��اره کرد: » معتقدیم که 
کوتاهی های فراوانی در این باره از س��وی وزارت 
ورزش و فدراسیون فوتبال صورت گرفته که هزینه 
این کوتاهی ها متوجه مردم و کشور شده است. این 
موضوع را مورد بررسی قرار خواهیم داد و پس از 
جمع بندی گ��زارش خود را برای رس��یدگی به 

قوه قضائیه ارسال می کنیم. «

ادامه اعتراض ورزشکاران به قرارداد سرمربی تیم ملی

غرامت ویلموتس بودجه 100 سال کاراته است
کوتاهی وزارت ورزش و فدراسیون در پرونده ویلموتس

اسماعیلی: نتایج بررسی ها به اطلاع مردم می رسد
انتقادات ش��ان 

شميم رضوان
     چهره

بی جا نیس��ت. 
نگاه����ی ب��ه 
موفقیت ها و مدال آوری های خ��ود می اندازند و 
زحماتی که مي کش��ند و پاداش های اندکی که 
برای رس��یدن به آن باید مدام به این در و آن در 
بزنند و ماه ها و گاهي حتی سال ها صبر کنند، تازه 
اگر مشمول مالیات نش��ود و از سر آن نیز نزنند. 
نگاهی هم به فوتبال بی در و پیکری می اندازند که 
تنها در یک مورد بدون منفعت باید 170میلیارد 
تومان بپردازد، آن هم از جی��ب مردم. باید هم 
صدای شان دربیاید. باید هم این روزها و بعد از 
حکمی که فیفا برای فوتبال ایران صادر کرده و 
طلبی که باید به ویلموتس داده شود،  اعتراض 
پش��ت اعتراض کنند. حرف های ش��ان بی راه 

نیست، اما آیا گله های شان را کسی می شنود؟
در پی اعتراضات گسترده بازیکنان سایر رشته ها 
به داستان ویلموتس طی روزهای گذشته این بار 
نوبت به آرن داوودی، بسکتبالیست سابق تیم ملی 
بود که به زبان بیاید: »درست نیست در این مورد 
صحبتی داشته باشم، اما به هر حال در این شرایط 
سخت اقتصادی باید بی دلیل ارز از کشور خارج 
شود و این مسئله به ضرر مردم است. اگر این پول 
را در داخل کشور و برای مربیان و بازیکنان هزینه 
می کردند می توانس��ت کارایی بیشتري داشته 
باشد. حالا به ناحق باید پول به ویلموتس پرداخت 
شود. با این پول   می شد چند رش��ته را زنده نگه 
داشت، چراکه بسیاري از رشته های ما در مضیقه 

هستند و نیاز به بودجه دارند.«
سجاد گنج زاده، برترین کاراته کار ایران نیز ضمن 
انتقاد از وزیر ورزش تأکید می کند که حیف و میل 
چنین پول هایی در ورزش ایران نمي تواند دلیلی 
جز   سوءمدیریت داشته باشد: »سال هاست که 
شاهد مدیریتی ضعیف در وزارت ورزش هستیم. 
از زمان حضور س��لطانی فر هی��چ توجه خاصی 
به ورزش کشور نش��ده و ش��اهد اتفاق خاصی 
برای هیچ رش��ته ای نبودیم. در این سال ها تنها 
خاطره ام از سلطانی فر زدن سروته پاداش هایمان 
اس��ت، آن هم به بهانه فش��ار اقتصادی مردم و 
بی پولی دولت، اما بی پولی فقط برای ماست، 
وگرنه برای فوتبال همیش��ه پول هست. 
نه ویلموتس را می شناسم و نه فوتبال 
را دنب��ال می کنم، ام��ا با او ق��رارداد 
بس��تیم و باید به قراردادمان پایبند 
باش��یم. نباید با ویلموت��س اینگونه 
قرارداد می بس��تیم که امروز مجبور 
به پرداخت170میلیارد تومان غرامت 
باش��یم. پولی که اگر در رشته های دیگر 
هزینه مي کردند، ورزش ایران متحول   می شد. 
بودجه فدراسیون کاراته قبل از مسابقات 
کس��ب س��همیه المپیک، حدود یک 
میلیارد و خرده ای بود و این پول بودجه 

بیش از 100 سال فدراسیون کاراته است.«

این دربی برنده می خواهد
تقابل بهترین خط دفاع و خط حمله لیگ در جام حذفی

خیز سیتي براي جذب فوق ستاره
کومان: مسي مرکز ثقل بارسلوناست 

حضور رونالد کومان در بارسا با بزرگ ترین چالش ممکن روبه رو شده است. 
سرنوشت ماندن یا رفتن لیونل مسي از بارسا این روزها حتي از تغییر سرمربي 
هم مهم تر است. اینکه مسي در جمع کاتالان ها مي ماند یا نه را باید منتظر ماند 
و دید، اما رونالد کومان که بلافاصله بعد از قبول هدایت بارسا به برخي بازیکنان 
نامدار از جمله سوارز پیغام داده که به دنبال تیم جدید باشند با حمایت از ادامه 
حضور مسي در بارسا از اینکه هدایت تیمي را که مسي در آن توپ مي زند، 
برعهده گرفته ابراز خوشحالي کرد و گفت: »مسی مرکز ثقل بارسلوناست. باید 
بگویم که مربی او بودن برایم یک افتخار است. مسی قطعاً رهبر پروژه جدید 
باشگاه است. او می تواند نقش اصلی را در پیشرفت تیم و بازگرداندن باشگاه به 

روزهای اوجش ایفا کند. با مسی به روزهای روشن فکر می کنم.«
حرف هاي کومان در حالي رسانه اي ش��ده که از انگلستان خبر مي رسد 
باشگاه منچسترسیتي خیز بلندي براي جذب مسي برداشته است. شبکه 
ESPN مدعی شده از منابع نزدیک به باشگاه منچسترسیتی دریافته که 
این باشگاه انگلیسی در حال بررسی وضعیت مالی و صورتحساب های مالی 
خود است تا بفهمد که اگر بخواهد در تابستان جاری برای جذب لیونل مسی 
تلاش کند قوانین بازی جوانمردانه مالی یوفا را نقض خواهد کرد یا نه. سیتی 
می داند هر نوع اقدامی برای جذب مسی پیچیده خواهد بود، اما می خواهد 
از قبل آماده باشد تا زمانی که فرصت اقدام برایش فراهم شد سریعاً دست به 
کار شود. سیتی می خواهد بداند اگر بارسا با فروش مسی با قیمتی معقول 

موافقت کند این انتقال برای باشگاه سیتی چقدر هزینه خواهد داشت.

شيوا نوروزي

 رسیدگی به »ویلموتس گیت« 
این قوه و آن قوه ندارد

رسیدگي به مطالبات عمومي مردم وظیفه دستگاه هاي حاکم بر کشور 
است. قواي سه گانه هم باید در این خصوص با تمام قوا تلاش و به مطالبات 
مردم رسیدگي کنند و آن را به سرانجام برسانند. طبیعي است که تلاش 
براي این مهم و سبقت گرفتن از یکدیگر در آن نه تنها نکوهیده نیست 
بلکه مي تواند نقش بسزایي در حل و فصل مشکلات کشور و مردم داشته 
باشد. اما باید توجه داشت که تلاش براي ثبت و ضبط یک اقدام به نام خود 
و نادیده گرفتن تلاش ها و زحمات دیگران درست در نقطه مقابل باعث 

ضعف حرکت و به نتیجه نرسیدن آن مي شود.
برخورد با متخلفان پرونده مارک ویلموتس و اعلام نتیجه اقدامات انجام 
شده به مردم امروز تبدیل به مطالبه عمومي از قوه قضائیه و مجلس شده و 
تفاوتي نمي کند که کدام یک از این دو قوه کار را انجام دهند. اما در روزهایي 
که انجام این کار تازه کلید خورده و هنوز به طور اصولي و اساسي نه اقدامي 
صورت گرفته و نه برخوردي شده و حتي متخلفان هم هنوز خود را بي گناه 
مي دانند، شنیدن این سخن از سوي یکي از دست اندر کاران رسیدگي به 
این پرونده مهم که مي گوید »اقدام ما را لطفاً سایر دستگاه ها به عنوان کار 

خودشان مصادره نکنند«، بسیار تأسف آور است.
آنچه امروز توقع مي رود، این اس��ت که مجلس و قوه قضائیه همس��و و 
هماهنگ با هم تلاش کنند تا با بررسي دقیق زوایاي این پرونده و شناسایي 
متهمان اصلي جلوي تاراج 170 میلیارد توماني بیت المال و پول مردم را 
بگیرند، نه اینکه از همین حالا و در شرایطي که هنوز هیچ کاري صورت 
نگرفته به دنبال درج این تلاش ها به نام خود باشند و دیگران را در مرتبه 
بعدي قرار دهند. ناگفته پیداست که چنین انش��قاق و تفرقه اي در این 
پرونده با وجود متهمان فاسد و پرمدعایي که هنوزر از تکاپو براي موجه 
جلوه دادن اقدام خود در عقد قرارداد با ویلموتس دست بر نداشته اند، چه 

ضربه جبران ناپذیري را به کشور خواهد زد.
دست اندر کاران رسیدگي به این پرونده باید متوجه باشند همین حالا که در 
فکر تقدم و تأخر در رسیدگي به این پرونده هستند و شاید بخواهند آن را به نام 
خود ثبت و ضبط کنند، متهمان ریز و درشت این پرونده که عرصه را شدیداً 
تنگ مي بینند در تلاشند خود را هر طور شده به دستگاه هاي وابسته به نظام 
وصل کنند و از این طریق راه فراري براي خود بیابند. جالب اینکه دوستاني هم 
در این میان دارند که این روزها براي نجات آنها سخت در تلاش و تکاپو هستند و 
با صحبت هایي که در رسانه هاي گوناگون مطرح مي کنند، مي خواهند هر طور 
شده این مقصران، همکاران و نزدیکان شان را بي گناه معرفي کنند. ورود نهادهاي 
نظارتي، مجلس شوراي اسلامي و قوه قضائیه به این پرونده و تلاش هایي که 
تاکنون در مورد آن صورت گرفته، جاي تقدیر و تشکر دارد. هرچند که این مهم 
وظیفه اصلي آنهاست، اما باید به هوش باشند و با سهم خواهي و خودنمایي کاري 
نکنند که این تلاش ها نافرجام بماند و تبدیل به مجالي براي متهمان رند این 

پرونده شود که بتوانند از آب گل آلوده ماهي بگیرند.

 خوشحالی رزمی کاران و کشتی گیران 
از صدور مجوز آغاز اردوها  

برنامه فدراسیون ها برای زمانبندی تمرینات
صدور مجوز آغاز تمرینات برای چند رشته، ورزشکاران را به آینده امیدوار کرده 
است. تلاش  رؤسای فدراسیون های کشتی و رزمی برای گرفتن مجوز از ستاد 
مبارزه با کرونا در ورزش و فدراسیون پزشکی ورزشی سرانجام نتیجه داد و بر 
این اساس تمرینات جودو، تکواندو، ووشو و کشتی با حداقل نفرات به زودی آغاز 
می شود. ضمن اینکه برگزاری لیگ والیبال، لیگ تالو و لیگ پومسه، لیگ تنیس 

و لیگ دوومیدانی نیز با رعایت پروتکل های بهداشتی بلامانع خواهد بود. 
   اردوی غیرهمزمان

فدراسیون کشتی در نظر دارد به منظور حفظ سلامت ورزشکاران این رشته 
و رعایت پروتکل های بهداشتی، اردوهای تیم های آزاد و فرنگی را به صورت 
غیرهمزمان برگزار کند. بر این اساس مسئولان فدراسیون تصمیمات لازم را 
در خصوص تمرینات تیم های ملی اتخاذ خواهند کرد. البته به گفته امامی، 
سخنگوی فدراسیون کشتی، هنوز ابلاغ رسمی به دست آنها نرسیده است: 
»تاکنون به صورت رس��می و مکتوب در این مورد به فدراس��یون کشتی 
مجوزی داده نش��ده و به محض دریافت مجوز در مورد چگونگی برگزاری 
اردوها تصمیم گیری خواهد شد. البته فدراسیون کشتی منتظر این موضوع 
است که آیا مسابقات جهانی بزرگسالان در سال 2020 برگزار می شود یا نه. 
به هر حال در آینده ای نزدیک جلسه کادرهای فنی تیم های ملی کشتی در 
مورد برگزاری اردوها با حضور حمید سوریان، نایب رئیس فدراسیون کشتی 
برگزار و در مورد چگونگی انجام اردوها تصمیم گیری خواهد شد. امامی ادامه 
داد: »حتی اگر مسابقات جهانی هم برگزار نشود در مورد چگونگی تشکیل 
اردوهای هدفمند برای آمادگی کشتی گیران جهت حضور در رقابت های 
گزینشی و در نهایت المپیک توکیو بحث و تبادل نظر خواهد شد و فدراسیون 

کشتی در این مورد تصمیمات مقتضی را مي گیرد.«
  از فرصت تا تهدید

محمد بنا، سرمربی تیم ملی کش��تی فرنگی در گفت وگو با ایسنا از شروع 
دوباره تمرینات ابراز خوشحالی کرد: »صدور مجوز برای از سرگیری تمرینات 
خوشحال کننده است. ان شاءالله بعد از عاشورا با تعداد محدودی از بچه ها که 
بیشترشان در شش وزن المپیکی هستند اردو را آغاز می کنیم. قطعاً برگزاری 
اردو در چنین شرایطی مسئولیت بسیار سنگینی است، چراکه باید شدیداً 
از کشتی گیران مراقبت کنیم تا مبادا برای کسي مشکلی بابت ابتلا به کرونا 
پیش آید. تا زمانی که تکلیف مسابقات مشخص نشود، نمی توانیم برنامه ریزی 
دقیقی داشته باشیم، اما سعی می کنیم اردوهای کوتاه مدت برگزار کنیم تا 
کشتی گیران انگیزه بیشتري برای کار کردن داشته باشند.« غلامرضا محمدی، 
سرمربی تیم ملی آزاد هم در گفت وگو با تسنیم تعطیلی طولانی مدت را یک 
تهدید خواند: »چند ماه قبل وقتی آن اتفاق رخ داد و المپیک به تعویق افتاد، 
ما گفتیم این تصمیم به نفع ما شد، ولی این حرف مشروط بر این بود که از این 
فرصت پیش آمده به نحو احسن استفاده کنیم، نه اینکه در این مدت، همه چیز 
تعطیل شود، مسئله اي که در راه المپیک برای ما یک تهدید بود. اگر بچه ها 
همین طور رها شده می ماندند و کار به همین شکل پیش می رفت با توجه به 
اینکه هیچ تمرینی جایگزین تمرین اردویی نمی شود، ضرر می کردیم. اگر 

دنبال المپیک هستیم باید تمرینات را در اردوی تیم ملی از سر بگیریم.«
  در انتظار ابلاغیه

اجازه شروع تمرینات تیم ملی تکواندو صادر شده، اما هنوز ابلاغی به دست 
مسئولان فدراسیون نرسیده است. با وجود این فریبرز عسگری، سرمربی 
تیم ملی تکواندو مردان در گفت وگو با ایسنا با تأکید بر حضور حداقل نفرات 
در اردوها گفت: »خبر خوشحال کننده ای بود، چراکه پس از ماه ها تعطیلی 
اردوها و مسابقات به دلیل شیوع کرونا می توانیم تمرینات تیم ملی را از سر 
بگیریم. البته این موضوع هنوز به فدراسیون تکواندو ابلاغ نشده و منتظر اعلام 
رسمی آن هستیم. در اولین فرصت در فدراسیون جلسه ای خواهیم داشت 
تا درباره نحوه از سرگیری تمرینات تیم ملی تصمیم گیری کنیم. با توجه به 
شیوع کرونا و اهمیت حفظ سلامت ورزشکاران، تمام سعی ما بر این است که 

اردو را با حداقل نفرات و با رعایت کامل موارد بهداشتی آغاز کنیم.«
  انتظار برای آسیا

امیر صدیقی، رئیس فدراسیون ووشو نیز رقابت های قهرمانی آسیا را ملاک 
زمانبندی آغاز تمرینات تیم های ملی این رش��ته عنوان کرد: »در جریان 
جلسه ای که داشتیم، قرار شد یکس��ری مجوزها برای برگزاری اردوهای 
تمرینی بر اساس پروتکل هایی که وزارت بهداشت و ستاد ملی مقابله با کرونا 
به فدراسیون های  ورزشی ابلاغ می کنند صادر شود تا فدراسیون ها بر اساس 
تقویم مس��ابقات خود، برنامه ها و اردوهای تمرینی را با رعایت آنها برگزار 
کنند. در سال جاری به دلیل شرایطی که کرونا ایجاد کرد مسابقه اي نداریم 
و رقابت های قهرمانی آسیا در سال 2021 برگزار می شود که فعلاً تاریخ دقیق 
برگزاری آن را هم اعلام نکرده اند. بر اساس تاریخ آن مسابقات اردوهای تیم 
ملی را تشکیل خواهیم داد. کادر فنی تیم ملی دائماً با ملی پوشان در تماس 

است و ویدئوی تمرینات آنها را دریافت و بررسی می کند.«

 کم تحرکی مردم 
نتیجه بی توجهی به ورزش همگانی است

اگر در یک جامعه ورزش توسعه یابد، مي توان 
منتظر آثار مثب��ت آن در حوزه س��لامت 
جسمی، روانی و اجتماعی بود. حداقل انتظار 
نیز این است که میزان بیماری ها کاهش یابد 
و مردم با یک وضعیت روانی مطلوب شاهد 
کاهش استرس، اضطراب و افسردگی باشند. 
براس��اس آمار حدود 61 درصد روستاییان 
و 62 درصد جمعیت ش��هری دچ��ار وزن 
بالا و چاقی هس��تند. در آمار دیگری شاهد 
هستیم که 20 درصد کودکان ایرانی دچار 
چاقی هستند. در مورد تأثیرات ورزش در حوزه سلامت روانی نیز براساس 
آمار باید خاطرنشان کرد که 23 درصد مردم ایران دچار افسردگی هستند. 
کم تحرکی، افزایش وزن و چاقی، رشد بیماری ها و افزایش میزان مرگ و میر 
ناشی از کم تحرکی در دو دهه گذشته رو به افزایش بوده و این روند به دلیل 
ورود جمعیت ایران به مرحله  میانسالی در سال 1۴00 ادامه خواهد داشت. 
در قانون اساسی کشور اصل سوم را داشتیم که آنجا حاکمیت موظف بود 
ورزش رایگان را در اختیار مردم قرار دهد، اما این اصل مترقی نیز مورد توجه 
قرار نگرفت و در نهایت ورزشی که به عنوان یک بنیان اساسی زندگی مردم را 
هدف قرار می داد مورد غفلت واقع شد و به تدریج به سمت رویکردهای دیگر 
ورزش از جمله ورزش قهرمانی و حرفه ای سوق پیدا کردیم و فعالیت های 
ورزشی که می توانست سلامت جامعه را بهبود بخشد، فراموش شد. به طور 
حتم بودجه فدراسیون ورزش های همگانی کافی نیست و توسعه ورزش 
همگانی در ایران به 3 هزار میلیارد تومان اعتبار نیاز دارد. این در حالی است 

که میلیون ها ایرانی دچار کم تحرکی هستند.

افشين ملايی

  رئیس فدراسیون
 ورزش های همگانی

آگهی مناقصه عمومی
کلیه رشته هاي بیمه اي شهرداري گرگان 
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